

- English starts p.3-

CALENDRIER DE RENTRÉE 2020-2021 – Mise à jour du 18.08.2020

Nous nous réjouissons de vous accueillir pour une nouvelle année scolaire riche en apprentissage et en découverte.

Veillez trouver ci-dessous les informations et dates importantes de cette rentrée 2020. **Ce protocole d'accueil pourra encore évoluer selon la situation sanitaire.**

Accueil des nouvelles familles et événements de rentrée

- **Mercredi 12 août, 14h00 – 15h00** : Réunion d'information des nouvelles familles de Primaire, par visioconférence (lien envoyé aux familles concernées)
- **Jeudi 13 août, 9h30-10h30** : Réunion d'information des nouvelles familles de secondaire, par visioconférence (lien envoyé aux familles concernées)
- **Mercredi 19 août, 8h50 – 10h50** : Café d'échanges entre parents – **ANNULÉ**
- **Mercredi 19 août, 15h25** : Vente de certaines fournitures françaises sur le terrain de basketball. - **REPORTÉ (retard de livraison)**
- **Samedi 12 Septembre** : Picnic de rentrée à Malabar Beach. Se rapprocher de l'association Parents & Friends pour les modalités et restrictions (association.parents@condorcet.com.au)

Rentrée des élèves

Chaque famille recevra des codes d'accès à Pronote avant la rentrée scolaire et pourra ainsi connaître sa classe et le nom de son/ses enseignant(es). **Si vous ne les avez pas reçus, vous pouvez contacter l'assistance à pronote@condorcet.com.au**

La rentrée des élèves est fixée au **Mercredi 19 août** selon le planning suivant :

- **PS (petite section)** : un rendez-vous d'une heure a été fixé le 19 août entre 9h00 et 15h00 pour une première prise de contact dans les classes. Les parents restent donc dans la classe avec l'élève pendant cette heure d'adaptation. Les familles reçoivent leur convocation par email. L'entrée des élèves et leurs parents se fera par l'entrée visiteurs sur Moverly Road. Les parents devront respecter les conditions d'entrée dans l'établissement (prise de température, désinfection des mains et port du masque) demandées à la réception.

Les journées de classe complètes débuteront le 20 août à 8h50. L'accueil se fera par l'entrée maternelle sur Moverly Road à partir de 8h. L'accès se fait par l'entrée élémentaire sur Moverly Road. Les parents accompagnent l'enfant jusqu'à la prise de température, confient l'enfant à l'enseignant ou assistant(e) puis ressortent de l'établissement.

- **MS and GS (moyenne et grande section)** : journée complète dès le 19 août. L'accueil aura lieu à 8h30 pour les moyenne section et 9h00 pour les grande section. L'accès se fait par l'entrée élémentaire sur Moverly Road. Les parents accompagnent l'enfant jusqu'à la prise de température, confient l'enfant à l'enseignant ou assistant(e) puis ressortent de l'établissement.

Les listes de classes du CP au CM2 seront affichées le long de la cantine.

- **CP** : accueil à 9h00 avec les parents dans la cour centrale. L'accès se fait par l'entrée élémentaire sur Moverly road. Les parents déposent l'enfant à l'enseignant(e) et sortent de l'établissement.

- **CE1 à CM2** : accueil de 8h30 à 8h45. L'accès se fait par l'entrée élémentaire sur Moverly road. Les parents peuvent consulter les listes de classe le long de la cantine et l'enfant part rejoindre son enseignant(e) dans la cour élémentaire de la BCD après prise de température.
- **6e** : rentrée à 8h50 dans la cour côté Anzac Parade. L'accès se fait par l'entrée secondaire sur Anzac parade.
- **5e à Terminale et IB** : rentrée à 10h55 dans la cour côté Anzac Parade pour les élèves de collège et directement dans leur salle de classe pour les lycéens

Récupération des élèves

PS : 15h15, par l'entrée visiteurs (réception) sur Moverly Road devant le sas maternelle.

MS GS : 15h15 par l'entrée élémentaire sur Moverly Road (comme le matin) **Attention MSA et MSB accès des parents par la réception**

CP – CM2 : 15h25, dans la cour centrale. Nous vous remercions de respecter le sens de circulation, de ne pas stagner dans la cour et de sortir dès que vous avez récupéré votre enfant.

Collège – Lycée : sortie des élèves par Anzac Parade. Les fratries peuvent récupérer leur plus jeunes frère / sœur dans la cour centrale. (autorisations à remplir dans Eduka)

À noter :

Tous les parents de l'école recevront quelques jours avant la rentrée un code d'accès [à Pronote](#). Le détail de l'organisation scolaire (classe, emploi du temps, agenda, réunions, ...) sera ainsi disponible en ligne. **Les emplois du temps du secondaire seront cependant définitifs à compter du 2 septembre.**

Les inscriptions aux associations sportives, AES, programme instrumental, sections etc. se feront une fois les emplois du temps définis.

Réunions parents – professeurs par classe

Les réunions parents- professeurs auront lieu par visioconférence. Un lien vous sera envoyé peu avant la date de rencontre.

- **PS-MS-GS (cycle 1)** : Lundi 31 août à 17h00
- **CP-CE1-CE2 (cycle 2)** : Mardi 1er septembre à 17h00
- **CM1-CM2 (cycle 3)** : Mercredi 2 septembre à 17h00

Réunions individuelles parents-professeurs au secondaire

Une première rencontre parents-professeurs aura lieu par visioconférence :

- **Collège** : Mardi 13 octobre à 17h30
- **Lycée et IB** : Mercredi 14 octobre à 17h30

Réunions sur les représentants des parents au conseil d'école et au conseil d'établissement

- **Lundi 31 août à 18h30** : réunion d'information présidée par le chef d'établissement sur le rôle des instances et le processus de vote - via ZOOM

- **Lundi 14 septembre** : date limite de dépôt des candidatures
- **Jeudi 24 septembre** : clôture du scrutin

Liens utiles

- [Les listes des fournitures scolaires](#)
- [Le calendrier scolaire 2020-2021](#)
- [Vos contacts au LCS](#)
- [Livret de bienvenue](#)

BACK-TO-SCHOOL CALENDAR 2020-2021- **Updated on 18.08.2020**

We look forward to welcoming you to another school year filled with wonderful things to discover and learn.

Important dates and information concerning the 2020-2021 school year are listed below. **Please note that the Back-to-School schedule as well as the preceding meetings could change at any time due to COVID19 safety measures.**

Welcome Events for New Families and Back-to-School Events

- **Wednesday 12 August, 2 pm - 3 pm**: Information meeting for new families in Primary School via video conference, the Zoom link was sent to parents of new children in Primary School.
- **Thursday 13 August, 9.30 am - 10.30 am**: Information meeting for new families in Secondary School via video conference, the Zoom link was sent to parents of new children in Secondary School.
- **Wednesday 19 August, 8.50 - 10.50 am**: Welcome Coffee for parents - **CANCELLED**
- **Wednesday 19 August, 3.25 pm**: French School supplies sale at the basketball court for those interested. - **POSTPONED (late delivery)**
- **Saturday 12 September**: School-Start Picnic at Malabar beach. Contact the Parents & Friends Association for details and safety measures: association.parents@condorcet.com.au.

First Day of School Information

Each family will receive their Pronote log-in details prior to the first day of school and will then be able to see their child's teacher's name and class on the Pronote platform.

Students return to school on **Wednesday 19 August**, see details below:

- **PS (Petite Section)**: One hour Meet-and-Greets in small groups will take place throughout the day on August 19 (between 9.00 am and 3.00 pm), where students will get the chance to meet their teachers for the first time. Parents will accompany their children for the duration of this one hour Meet-and-Greet. Parents received their invitation by email, including the designated time of their meeting. Please use the Visitor Entrance on Moverly Road. Parents and students must respect the safety routines at the school reception (temperature check, hand sanitiser and face mask).

Full days will begin on 20 August at 8.50 am. Parents are asked to drop their children off at the Elementary Entrance on Moverly Road from 8.00 am at the earliest, accompanying them up to the

temperature check where a teacher or teacher's assistant will take over, and then leave the school grounds.

- **MS and GS (Moyenne and Grande Section)**: Full days start on 19 August. Students in MS start at 8.30 am and students in GS start at 9.00 am. Please use the Elementary Entrance on Moverly Road from 8.00 am. Parents are asked to accompany their children up to the temperature check where a teacher or teacher's assistant will take over.

CP - CM2 (Year 1 - 5) class lists will be displayed along the canteen wall.

- **CP (Year 1)**: Drop-off at 9.00 am in the main playground. Parents are welcome to accompany their children to the playground and are asked to leave as soon as the teacher takes over. Please use the Elementary Entrance on Moverly Road.
- **CE1 to CM2 (Year 2 - 5)**: Drop-off from 8.30 am to 8.45 am. Please use the Elementary Entrance on Moverly Road. After the temperature check, parents may consult the class lists displayed on the canteen wall while their children go and join their teachers in the Elementary School courtyard next to the library.
- **6e (Year 6)**: Students are welcome at 8.50 am in the Anzac Parade playground. Please use the Side Entrance on Anzac Parade.
- **5e - Terminale and IB (Year 7 - 12)**: Students are welcome at 10.55 am, Junior High students in the Anzac Parade playground and Senior High students in their classrooms. Please use the Side Entrance on Anzac Parade.

Pick-up

PS: 3.15 pm through the Visitor Entrance on Moverly Road (School reception).

MS and GS: 3.15 pm through the Elementary Entrance on Moverly Road (the same as in the morning).

Attention MSA and MSB parents enter through reception

CP - CM2 (Year 1 - Year 5): 3.25 pm in the main courtyard. Please respect the flow of parents by not lingering in the courtyard and instead leaving as soon as you have picked up your child.

Secondary students: Students leave through the Side Entrance on Anzac Parade. Students may pick up their younger siblings in the main courtyard (permission slips to be filled out on Eduka).

Please note:

All parents will receive an access code to [Pronote](#) a few days before school starts. On Pronote, you will find information regarding the organisation of the school year ahead (class distribution, timetable, calendar, meetings, etc.). **Secondary School timetables will be finalised as of 2 September.**

Enrolment in Sports Associations, Extra Curricular Activities, the Instrumental Music Program and other programs will take place once the schedules are finalised.

Parent - Teacher Information Meetings

Parent - Teacher Meetings will be carried out via video conference. You will receive the link a few days before the meeting.

- **PS, MS and GS (cycle 1)**: Monday 31 August at 5.00 pm

- Year 1-3 (cycle 2): Tuesday 1 September at 5.00 pm
- Year 4 and 5 (cycle 3): Wednesday 2 September at 5.00 pm

Individual Parent - Teacher Meetings: Secondary School

The first Parent - Teacher Meeting will be carried out via video conference on:

- Year 6-9: Tuesday 13 October at 5.30 pm
- Year 10-12 and IB: Wednesday 14 October at 5.30 pm

Information Meeting about Parent Representatives in the School Council and the School Committee

- Monday 31 August at 6.30pm: Information Meeting chaired by the Principal about the roles of the various bodies and the voting procedures - via ZOOM
- Monday 14 September: Deadline for applications.
- Thursday 24 September: Closing of the poll.

Useful Links

- [List of School Supplies](#)
- [2020 - 2021 School Calendar](#)
- [Your LCS contacts](#)
- [LCS Welcome Booklet](#)